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Ministry of Higher Education and Scientific Research  

 Republic of Iraq 

 

University: University Of Basrah 

College: Administration and Economics / Qurna 

 

Department : Finance and Investment 

 

Year : 2021-2022  Semester : First 

SYLLABUS: <BANKING  MANAGMENT  > 

INSTRUCTOR: ATHEER ABDUL-JABBAR MAZAL Phone:07710834302 

Hours: 3 Office:   

Home Page:  Email:  : atheeraldodan@yahoo.com 

COURSE OVERVIEW 

Clarify the specifics of banking, its basics, and what distinguishes it from other business, so that 

the student is familiar with most of these basics in theory and practice. 

GOALS AND OBJECTIVES 

 Providing the student with a knowledge skill about the concept, specifications and 
importance of the principles of bank management and the role of this in banking work. 

 The student is able to understand the employee's role within the financial departments or 
companies and his responsibilities. 

 To get acquainted with the concept of bank management, its importance and objectives at 
the level of business and economic organizations. 

 The student can distinguish between the types of banks and the methods of work for each 
of them. 

 Through studying the material, the student is able to prepare the financial structures for 
their analysis. 

 To get acquainted with the types of financial statements and what is their benefit in 
banking. 

 To identify the types of risks faced by banks and how to reduce them. 
 The student will be able to understand the nature of banking investment and its important 

role on the economic level.  

 

 

 



 Page 2 of 6 

 

TEXTBOOK AND READINGS   

1-           Prof. Dr. Abdel Salam Lafta Saeed, Bank Management and the Privacy of Banking Work, 2013, Al-thakirah  
for Publishing and Distribution. 

2-          Specialized scientific journals. 

3-          Websites. 

 

COURSE ASSESSMENTS 

The course grade (100 points ) will be based on the following elements:  

  Points 

Exams  annual rate 50 + final exam score 50 

Reading Checks   

Participation 10  

Reports  01    

Assignments 011 

COURSE DESCRIPTION AND ASSIGNMENT SCHEDULE 

This 90  credit hour course is 30 weeks long. You should invest 3 hours every week in this course. 

 

WK DATE TOPIC READING ASSIGNMENT 

1 12/10/2021 The nature of banking Bank management and the privacy of banking work  

2 19/10/2021 central bank Bank management and the privacy of banking work  

3 26/10/2021 
Management and marketing 
of financial institutions 

Bank management and the privacy of banking work  

4 2/11/2021 Deposit creation Bank management and the privacy of banking work  

5 9/11/2021 Allocation of bank money Bank management and the privacy of banking work  

6 16/11/2021 Commercial Banking Bank management and the privacy of banking work  

7 23/11/2021 Income Statement Bank management and the privacy of banking work  

8 30/11/2021 balance sheet Bank management and the privacy of banking work  

9 7/12/2021 Financial analysis Bank management and the privacy of banking work  

10 14/12/2021 Bank's goals Bank management and the privacy of banking work  

11 21/12/2021 
bank profitability 
 

Bank management and the privacy of banking work  

12 28/12/2021 
bank risk 
 

Bank management and the privacy of banking work  

13 4/1/2022 
bank risk 
 

Bank management and the privacy of banking work  
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14 11/12022 bank deposit Bank management and the privacy of banking work  

15 18/1/2022 
deposit interest 
 

Bank management and the privacy of banking work  

16 25/1/2022 review week Bank management and the privacy of banking work  

17 /3/2022 8 
Deposit Analysis 
 

Bank management and the privacy of banking work  

18 15/3/2022 credit Bank management and the privacy of banking work  

19 22/3/2022 credit Bank management and the privacy of banking work  

20 29/3/2022 bank loans Bank management and the privacy of banking work  

21 5/4/2022 credit policies Bank management and the privacy of banking work  

22 12/4/2022 credit risk Bank management and the privacy of banking work  

23 26/4/2022 Distressed debt Bank management and the privacy of banking work  

24 3/5/2022 Distressed debt Bank management and the privacy of banking work  

25 10/5/2022 investment banking Bank management and the privacy of banking work  

26 17/5/2022 
Returns and risks of 
investment banking 

Bank management and the privacy of banking work  

27 24/5/2022 
investment banking 
management 

Bank management and the privacy of banking work  

28 31/5/2022 
investment banking 
 

Bank management and the privacy of banking work  

29 7/6/2022 
specialized banking 
 

Bank management and the privacy of banking work  

01 14/6/2022 
Banking and financing 
sustainable energy 

Websites  

 Mid Exam 

 

Is it possible to develop the curriculum <within the teaching authority 20%> to include vocabulary 
that serves sustainability 

Banking and financing sustainable energy 1- Yes, it is possible (point an 
appropriate aspect)the axes 
(point the axis) 

Green Banks 2- Suggest aspect that serves 
sustainability 
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 جًهىريت انعراق –وزارة انتعهيى انعاني وانبحث انعهًي 

 

 جايعت انبصرة : انجايعت 

 الإدارة والاقتصاد/ القرنة: انكهيــت 

 التمويل والاستثمار: انقسى 

 

0100-0100: انعاو انذراسي   الأول :  انفصم انذراسي  

  < انًصارف : >يفرداث انًُهج 

 أثٛر ػثذ انجثار يسػم: أسى انتذريسي  13301801010:رقى انًىبايم 

 كلية الإدارة الاقتصاد/القرنة :جهت الاَتساب  0:عذد وحذاث انذرس 

 atheeraldodan@yahoo.com :الايًيم انرسًي  : رابط انصفحت انرسًيت 

 

 َظرة عايت 
 

يهًا  انطانة ٚكٌٕ تحٛثتٕضٛح خصٕصٛح انؼًم انًصرفٙ ٔاساسٛاتّ ٔيا ٚتًٛس تّ ػٍ الاػًال الاخرٖ ، 

 . يٍ انُاحٛتٍٛ انُظرٚح ٔانؼًهٛحتًؼظى تهك الاساسٛاخ 

 

 الأهذاف وانغاياث

 

  ٔدٔر رنك فٙ إكساب انطانة يٓارج يؼرفٛح ػٍ يفٕٓو ٔيٕاصفاخ ٔأًْٛح يثادئ ادارج انًصارف

   .انؼًم انًصرفٙ

 ًفٓى دٔر انًٕظف ضًٍ الألساو أٔ انشركاخ انًانٛح ٔيا ػهّٛ يٍ يسؤٔنٛاخ.ٍ انطانة يٍ كٚت 

  ٔالالتصاد الإػًاليُظًاخ ٔأْذافٓا ػهٗ يستٕٖ ٔ أًْٛتٓا  ادارج انًصارفاٌ ٚتؼرف ػهٗ يفٕٓو. 

 ٍٛاانًصارف ٔطرق ػًم كم يُٓ إَاع ٚستطٛغ انطانة اٌ ًٚٛس ت. 

 انمٕاو انًانٛح تحهٛهٓا ٚتًكٍ انطانة يًٍ خلال دراسح انًادج ػم اػذاد. 

  فائذج كم يُٓا فٙ انؼًم انًصرفٙ انمٕائى انًانّٛ ٔيايؼرفح انطانة تإَٔاع ْٙ. 

  ٗإَاع انًخاطر انتٙ تٕاجٓٓا انًصارف ٔكٛفٛح تمهٛهٓا .انتؼرف ػه 

  ٍرِ انًٓى فٙ انًستٕٖ الالتصاد٘ .فٓى طثٛؼح الاستثًار انًصرفٙ ٔدٔٚتًكٍ انطانة ي 

 
 

 

 انًصادر 

 ر والتوزيع.ش,الذاكرة للن3112,خصوصية العمل المصرفي وأ.د عبد السلام لفتة سعيد , إدارة المصارف  -1

 المجلات العلمية المتخصصة. -2

 كترونية .المواقع الال -3
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 انتقييًاث انًعتًذة 
 : يٕزػح ػهٗ انجٕاَة انتانٛح (   100)    تؼتًذ درجح انًادج 

 

 انتفاصيم  انذرجت  

 الايتحاَاث  ( 21+ درجت الايتحاٌ انُهائي  21)انسعي انسُىي 

 درجت الاستيعاب 

 انًشاركت   01

 تقاريران   01

 انذرجت انكهيت    011  

 

 وجذول انتخصيصوصف انذرس 
 .أسثٕػًا 30 ٕزػح ػهٗي  يؼتًذجٛح سثٕػػذد انساػاخ الأ -ساػح (  2) ٚتضًٍ انذر ش 

 

الايتحاَاخ 

 تمًٛٛاخ ٔان
 الاسثٕع انتأرٚخ انًٕضٕع  انمراءج فٙ انًصذر

 1 13/11/3131 طثٛؼح انؼًم انًصرفٙ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 3 19/11/3131 انثُك انًركس٘ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 2 36/11/3131 إدارج ٔتسٕٚك انًؤسساخ انًانٛح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 4 3/11/3131 خهك انٕدائغ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 5 9/11/3131 تخصٛص أيٕال انًصرف إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 6 16/11/3131 انصٛرفح انتجارٚح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 7 32/11/3131 ذخمكشف ان إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 8 21/11/3131 انًٛساَٛح  إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 9 7/13/3131 انتحهٛم انًانٙ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 11 14/12/2021 أْذاف انًصرف إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 11 21/12/2021 صارفرتحٛح انً إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 13 28/12/2021 يخاطر انًصرف إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 12 4/1/2022 يخاطر انًصرف إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 14 11/1/2022 انٕدائغ انًصرفٛح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 15 18/1/2022 فائذج انٕدائغ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 16 25/1/2022 أسثٕع انًراجؼح  

   انفصم انذراسي انثاَي  
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 تخذو الاستذايح فرداخػهٗ اٌ تتضًٍ ي <%31ضًٍ صلاحٛح انتذرٚسٙ  >تطٕٚر انًُٓج ْم ًٚكٍ 

 انًصارف ٔتًٕٚم انطالح انًستذايح ىرَعى يًكٍ ضًٍ انًح -0
أقترح يىضىع يخذو  -0

 ستذايتالا
 خضراءناانًصارف 

 

 

 

 

 

 

 

 17 8 3/2022/ تحهٛم انٕدائغ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 18 15/3/2022 الائتًاٌ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 19 22/3/2022 الائتًاٌ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 31 29/3/2022 انمرٔض انًصرفٛح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 31 5/4/2022 انسٛاساخ الائتًاَٛح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 33 12/4/2022 انًخاطر الائتًاَٛح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 32 26/4/2022 انذٌٕٚ انًتؼثرج إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 34 3/5/2022 انذٌٕٚ انًتؼثرج إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 35 10/5/2022 الاستثًار انًصرفٙ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 36 17/5/2022 خاطر الاستثًار انًصرفٙيػٕائذ ٔ صية العمل المصرفيإدارة المصارف وخصو 

 37 24/5/2022 إدارج الاستثًار انًصرفٙ إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 38 31/5/2022 انصٛرفح الاستثًارٚح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 39 7/6/2022 تخصصحانصٛرفح انً إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 21 14/6/2022 انًصارف ٔتًٕٚم انطالح انًستذايح إدارة المصارف وخصوصية العمل المصرفي 

 ايتحاٌ َهايت انفصم


